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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 19 grudnia 2019 r. 
 

Nr 9/VIII/2019 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 9/VIII/2019 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony     

                           Środowiska i Opieki Społecznej; 

Nr 9/VIII/2019 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 9/VIII/2019 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami  

                           Pozarządowymi. 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 19 grudnia 2019 r. 

o godzinie 900, zakończyło o 950. W posiedzeniu brało udział 12 radnych. Nieobecni: radny Piotr Burski 

członek Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki 

Społecznej oraz członek Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; radny Paweł Czerwik członek Komisji 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi; radny Zbigniew Górski 

przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi oraz członek Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik do 

protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Otmuchowa – Jan Woźniak, Skarbnik - 

Sebastian Salecki.  
 

Porządek posiedzenia 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w sprawach: 

1) zmiany Uchwały Nr IX/89/2019 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 5 września 2019 r.  w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Otmuchów na zadania służące ochronie 

powietrza, realizowanej w ramach osi priorytetowej V Ochrona środowiska, dziedzictwa kulturowego 

i naturalnego, działanie 5.5. Ochrona powietrza Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Opolskiego na lata 2014-2020; 

2) ustalenia wysokości stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, na cele niezwiązane 

z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg; 

3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali użytkowych oraz umowy użyczenia lokalu 

użytkowego; 

4) zmiany uchwały w sprawie poboru podatków i opłat lokalnych w drodze inkaso; 

5) zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 

inkaso; 

6) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość; 

7) nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości Otmuchów, obręb geodezyjny Wójcice; 

8) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2019 rok; 

9) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

10) udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Lezhe. 

 

Ad   

1) zmiany Uchwały Nr IX/89/2019 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 5 września 2019 r.  

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Otmuchów na zadania 

służące ochronie powietrza, realizowanej w ramach osi priorytetowej V Ochrona środowiska, 

dziedzictwa kulturowego i naturalnego, działanie 5.5. Ochrona powietrza Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.   

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
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2) ustalenia wysokości stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych, na cele 

niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu lokali użytkowych oraz umowy użyczenia 

lokalu użytkowego; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

4) zmiany uchwały w sprawie poboru podatków i opłat lokalnych w drodze inkaso; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

5) zmiany uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 

inkaso; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

6) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
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- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

7) nadania nazwy ulicy położonej w miejscowości Otmuchów, obręb geodezyjny Wójcice; 
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

8) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2019 rok; 
 

Radny Napora poprosił o bardziej szczegółowe uzasadnienia do tego projektu. 

Skarbnik zapytał co zdaniem radnego powinno zawierać takie uzasadnienie. 

Radny Napora odpowiedział, że nie będzie podawał definicji uzasadnienia, tylko żąda, by były one 

szczegółowe, np. w dziale 921 – zwiększenie dotacji MGDK w Otmuchowie – 35 000,00 zgodnie ze 

złożonym wnioskiem – radny zapytał o jaki wniosek chodzi i na co są przeznaczone pieniądze.  

Skarbnik odpowiedział, że zwiększenia, jeśli chodzi o plan są takie, że zakładamy, że do końca bieżącego 

roku czy w planie budżetowym zaistniały przesłanki na to, by zwiększyć w poszczególnych klasyfikacjach 

budżetowych. Plan wykonany jest już prawie w 100%. Wiemy, że wydatki w planie mogą być większe, 

przekraczające założony plan i zabezpieczając się przed naruszeniem dyscypliny finansów publicznych 

zwiększamy plan przesuwając środki z innych działów, w ramach tego budżetu. Skarbnik dodał, że struktura 

uzasadnienia jest skąpa, ale jeśli ma pisać, że chcę zwiększyć plan ze względu na to, że wie, że wykona 

więcej i ma w zanadrzu zaciągnięcie zobowiązania przed tym planem w ramach budżetu, to musi takie 

działanie zrobić. Powiedział, że nie ma innego wyjścia, w przeciwnym razie naraziłby siebie i Burmistrza na 

naruszenie dyscypliny finansów publicznych.  

Radny Napora odpowiedział, że prosi tylko o uzasadnienie, w którym miejscu zwiększono i z jakiego 

powodu. Zaproponował, by w przyszłości przed pracą Komisji wysłuchać uzasadnień skarbnika, przed 

uchwałami budżetowymi. 

Skarbnik odpowiedział, że jest do dyspozycji radnych i może uzasadnić każde przesunięcie w planie. Jeśli 

chodzi o zwiększenie planu na administrację publiczną, rozdział 75023 – zwiększamy plan na 

wynagrodzenia i składki planując, że zostanie w tym miesiącu zwiększone zatrudnienie w związku z sytuacja 

zabezpieczająca przed zimą itd. w ramach środków posiadanych w budżecie. Jeśli chodzi o 50 tys. zł – są to 

wydatki związane z działalnością bieżącą. Lepiej zabezpieczyć więcej środków niż mniej. Dział 80101 – 

otrzymaliśmy z budżetu Państwa rezerwę w zakresie odpraw dla nauczycieli w wysokości 19 tys. zł. Dział 

85154 – zwiększamy dietę członkom Komisji Przeciwalkoholowej i wydatki związane z działalnością tej 

komisji np. koszty dojazdu na badania lekarskie itp.  

Burmistrz dodał, że odbyło się więcej posiedzeń komisji, opiniowano pozwolenia na sprzedaż alkoholu, na 

przeniesienia lokalizacji, spłynęło dużo wniosków z Komisariatu Policji i nie tylko, o skierowanie niektórych 

osób na badania, w celu skierowania na leczenie zamknięte. Oplata to ok. 400 zł. Dlatego też trzeba było 

przesunąć środki na ten cel.  

Skarbnik kontynuując dodał, że dział 85501 – to świadczenia wychowawcze. Niektóre świadczenia po 

weryfikacji okazuje się, że są nienależne, ale już zostały wypłacone. W tym zakresie Wojewoda przekazuje 

środki do Gminy, Gmina do Opieki, a ta wypłaca. Nienależne jest wtedy, gdy osoba pobiera świadczenie 

w kraju i za granicą. Takie świadczenie należy zwrócić do Wojewody i zwraca to gmina, która zabezpiecza 

środki, w kwocie 10 tys. na oba świadczenia z funduszem alimentacyjnym. Plan w tym zakresie już się 

skończył, bo nie można przewidzieć, ile osób pobierze to świadczenie nienależnie.  

Burmistrz dodał, że nie jest to kwota z budżetu gminy, tylko środki, które otrzymujemy w ramach zaliczki na 

świadczenia wynikające z ustawy o pomocy społecznej tj. 500+, zasiłki alimentacyjne. Wnioski dla 

przyjeżdżających z zagranicy rozpatruje Opole. Niektóre osoby zatajały informacje i w między czasie tu 

zasiłek został wypłacony, bo termin jest do 25 dnia miesiąca, a Opole wydaje decyzję, że świadczenie jest 

nienależne. Gmina potrąca wtedy tą kwotę ze świadczenia i mamy obowiązek zwrócić ją do Opola.  
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Skarbnik dodał, że Gmina w tym zakresie posiada techniczne rozwiązania. Środki trafiają do Opieki 

Społecznej, a potem, gdy zamawiane są na miesiąc kolejny, to Gminy pomniejszają w zamówieniu o te 

właśnie środki.  

Burmistrz dodał, że to kompensowanie kwoty, która była nienależnie przekazana ludziom.  

Skarbnik kontynuując powiedział, że dział 921 – zwiększenie dotacji, bo Miejsko Gminny Dom Kultury, 

złożył wniosek w zakresie swojej działalności, zamówił stroje dla Kół Gospodyń Wiejskich. 

Burmistrz dodał, że zamówiono stroje dla kolejnych pań z Kół Gospodyń Wiejskich i dlatego dotacje na 

zakup należało zwiększyć. W Domu Kultury zwiększono zadania dotyczące działalności statutowej, np. 

naukę gry na instrumentach dla dzieci, więc poniesiono koszty opłaty dla nauczyciela. Rodzice dzieci 

wpłacają pieniądze, ale to idzie na dochód Domu Kultury, natomiast wydatek musi być pokazany 

w budżecie. 

Skarbnik dodał, że podobnie rzecz się ma z ogrzewaniem, nie można przewidzieć pewnych rzeczy, np. ile 

będziemy grzać, ile kupimy różnych materiałów, budżet nie jest zadaniowy, tylko fiskalny, czyli zamawiamy 

środki w ramach posiadanego planu. Jeśli zakładamy, że coś jeszcze będziemy robić, to zabezpieczamy się 

właśnie roszadą w budżecie i to ma cel. Skarbnik dodał, że jeśli Rada zdecyduje, że trzeba w ten sposób to 

referować, to chętnie to będzie czynił, ale prosił, by to uzasadnienie było przedstawiane w sposób, jaki to 

robi dotychczas, chyba, że radni zdecydują, by to dodatkowo rozpisywać.  

Radny Napora powiedział, że jeśli tak, to prosi, by przed posiedzeniami Komisji Skarbnik referował 

uzasadnienia.  

Radny Zięba zapytał, czy ludzie, którzy nienależnie pobrali świadczenie zwracają pieniądze. 

Burmistrz odpowiedział twierdząco.  

Skarbnik wyjaśnił, że Gmina dostaje informacje w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w postaci 

elektronicznego przemieszczania się danych, że dana osoba pobiera świadczenie w innej miejscowości, 

wtedy Ośrodek Pomocy Społecznej zwraca się do tej osoby o zwrot nienależnie pobranego świadczenia 

z podaniem daty. Jeżeli zwrotu nie ma, to Gmina ma możliwości skierowania sprawy na drogę postepowania 

sądowego, celem ściągnięcia tej należności, ale osoby te same zwracają pobrane świadczenie, bo wiedzą 

jakie są konsekwencje.  
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

9) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Skarbnik wyjaśnił, że zmiany, które są dokonane, są zawarte w uzasadnieniu i dotyczą środków, które 

zostały ujęte w ramach zarządzeń Burmistrza Miasta i Gminy Otmuchów. To środki, które gmina 

otrzymała na zwiększenie bądź zmniejszenie planu od Wojewody na dotacje.  
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 -Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

10) udzielenia pomocy rzeczowej dla Gminy Lezhe. 
 

Przewodniczący odczytał pismo, które wpłynęło i dotyczy prośby o pomoc dla Gminy Lezhe. 
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Burmistrz poinformował o jaką pomoc rzeczową chodzi, tzn. zakup namiotów, koców, łóżek polowych, 

śpiworów, materaców, ręczników itp. Dodał, że z powodów opłat celnych Gmina wystąpiła do Ministerstwa 

Finansów jak to zrobić, niestety odpowiedź przyszła lakoniczna, że nie mają odpowiedzi na to, w związku z 

tym Gmina będzie występować do Ministerstwa Spraw Zagranicznych, do Departamentu Pomocy 

Humanitarnej i Prezesa Rady Ministrów o pokierowanie tymi rozliczeniami. Wyliczono, że byłaby to kwota 

ok. 5 tysięcy euro, gdybyśmy się zdecydowali pomóc, dlatego poprosił Radę o podjęcie uchwały z małą 

korektą 22 tys. zł. Zakup byłby tam, na miejscu. Przelicznik byłby korzystniejszy.  
 

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

5 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 4 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Przewodniczący zapytał, czy radni chcą wprowadzić wnioski i zapytania. Jednogłośnie wyrażono zgodę. 

Radny Warchał zapytał, czy jest jakiś plan na 10 lub 15 lat w związku z brakiem opadów i suszą. Zwrócił 

uwagę, że istnieją programy zakupu np. deszczownie dla rolników czy wykopu studni głębinowych. Nie 

trzeba byłoby umarzać podatków. Zaproponował, by komisje spotkały się i zarysowały plan działania na 

przyszłość.  

Radna Ludwa przypomniała o dziurach w drogach w Wójcicach na ulicach Kasztanowej, Kalinowej 

i Brzozowej. 

Burmistrz wyjaśnił, że masa jest zamówiona, ale przy tych temperaturach nie ma możliwości do prac.  

Radna Stąpor zwróciła uwagę, że awaria wody przy ul. Norwida już się zakończyła, a sprzęt np. koziołki 

pozostały i blokują przejazd. 

Burmistrz wyjaśnił, że koziołki musza zostać, do czasu ustabilizowania się gruntu i wtedy będzie można 

zalać to betonem. 

Radny Zięba przypomniał o dziurach w Maciejowicach i zapadniętym mostku i zabezpieczeniu okna. 

Radny Napora zaproponował, by zrobić wykaz prac i naprawy chodników czy dróg, aby radni mogli 

wiedzieć jakie prace i w jakiej kwocie będą wykonane.  

Burmistrz powiedział, że będziemy sięgać po dodatkowe fundusze wszędzie tam, gdzie to będzie możliwe 

i jest przygotowanych kilkanaście kilometrów dróg na dofinansowanie w ramach rządowego programu 

przebudowy i rozbudowy dróg gminnych, na 80% dofinansowanie. Był program dla dróg transportu rolnego 

z czego skorzystały Ulanowice i Wójcice i zostało to rozliczone. W roku 2020 minimum dwa wnioski będą 

na drogi tego typu i będziemy je składać. Trzeba mieć wkład własny 20% i zrobimy wszystko, by to mieć 

zabezpieczone. Burmistrz dodał, że w tej chwili trwają prace w sprawach zaleceń sanepidu w szkołach 

i poprosił o cierpliwość. 
 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                         Anna Ludwa 

 

 

3. Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi ......................................... 

                                                                                                                         Aleksander Pacławski 

 

 

4. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 


